

50

## Giulia Simonotti

### Siamo Tutti Alpini

---

"Siamo Tutti Alpini" is a collection of analogue photographs and archival images portraying the Alpini, a corp of the Italian Army. The Alpini is the oldest active mountain infantry in the world, founded in 1872. Giulia has been photographing the Alpini of her local Italian territory in Piemonte. The project is collected in a book, which mixes the 120 photographs with the archive, as well as some handwritten quotes from the Alpini.

After living in London for 4 years, Giulia is reconnecting with her heritage, exploring the local community, collecting stories and recording through the use of photography.

The project aims to celebrate the Alpini, not only historically, but also for what they do for the local community on a daily basis. The images, alongside the archive provided by the Alpini, are the contemporary testimony, a celebration of the Alpini with and for the local community, but also to tell a story perhaps unknown to other countries. The images evoke a sense of belonging for the photographer, the closeness to the subjects and the discovery of the area. This body of work aims to bring a sense of intimacy into a very local story for a bigger audience.

---

*« Siamo Tutti Alpini » est une collection de photographies analogiques et d'images d'archives représentant l'Alpini, un corps de l'armée italienne. L'Alpini est la plus ancienne infanterie de montagne active au monde. Elle a été fondée en 1872. Giulia a photographié l'Alpini de son territoire italien local, dans le Piémont. Le projet est rassemblé dans un livre qui mélange les 120 photographies avec les archives, ainsi que des citations manuscrites d'Alpini.*

*Après avoir vécu à Londres pendant 4 ans, Giulia renoue avec son héritage, explore la communauté locale, collectionne des histoires et les notent à l'aide de la photographie. Le projet vise à célébrer les Alpini, non seulement de manière historique, mais aussi pour ce qu'ils font pour la communauté locale au quotidien. Les images, à côté des archives fournies par l'Alpini, sont un témoignage contemporain, une célébration de l'Alpini avec et pour la communauté locale. Elles racontent une histoire peut-être inconnue dans d'autres pays. Pour Giulia, elles évoquent un sentiment d'appartenance, une proximité aux sujets et la découverte de la région. Cet ensemble de travaux vise à apporter un sentiment d'intimité dans une histoire très locale avant d'être présentée à un public plus large.*

























